
شنبه 29 خرداد 1400- 8 ذی القعده 1442 - 19 ژوئن 2021 - سال بیستم - شماره 5461  8  ورزشی

رکابزن اعزامی به المپیک انتخاب شد
ســعید صفرزاده در انتخابــی رکابزن 
اعزامی بــه بازی های المپیــک توکیو اول 
شد و توانســت جزو کاروان ایران شود. به 
گزارش ایســنا، اردوی تیم ملی دوچرخه 
سواری جاده برای انتخاب رکابزن المپیکی 
و هم چنین آماده شــدن بــرای حضور در 
قهرمانی آسیا که بعد از بازی های المپیک 
برگزار می شــود، اردویی را در استان مازندران داشــت. در این اردو، دو مسابقه 
انتخابی برگزار شــد که ســعید صفرزاده توانست اول شــود و به عنوان رکابزن 
اعزامی به المپیک انتخاب شد. اردوی تیم ملی نیز روز ) جمعه( به پایان رسید و 
رکابزنان باید برای قهرمانی کشور آماده شوند.  محمود پراش، سرمربی تیم ملی 
در گفت وگو با ایسنا در این مورد گفت: ما مسابقه انتخابی برگزار کردیم و سعید 
صفرزاده اول شــد و نظرم را به فدراسیون اطلاع دادم و فدراسیون باید خودش 
اعلام کند. پراش در مــورد ذخیره صفرزاده نیز گفت: نفراتی مانند محمد گنج 
خانلو و امیرحسین جمشــیدیان نیز ذخیره هستند تا اگر در این یک ماه باقی 
مانده خدایی ناکرده مشــکلی برای صفرزاده پیش آمــد، بتوانیم فرد دیگری را 
جایگزین کنیم. او در مورد این که حضور در مسابقه ترکیه پابرجا است یا خیر؟ 

گفت: بله و فکر می کنم ۱۳ تیر در مسابقات ترکیه شرکت کنیم.

اطلاعیه باشگاه استقلال درباره شایعه ورشکستگی 
باشگاه اســتقلال به شایعات و حواشی 
مطرح شده درباره ورشکستگی خود واکنش 
نشان داد. به نقل از باشگاه استقلال؛ اخبار 
کذبی درباره باشــگاه استقلال در روز های 
اخیر منتشــر و موجب نگرانــی هواداران 
شده اســت. با توجه به اینکه سرمایه ثبت 
شده باشــگاه اســتقلال در فرایند اصلاح 
اساســنامه بیش از ۷۱۹ میلیارد تومان است و ارزش کارشناسی امروز باشگاه با 
توجه به املاک و دارایی ها و برند، حداقل دو برابر سرمایه ثبتی ارزش گذاری شده 
اســت، بنابراین وجود بدهی های احتمالی و قطعی که کمتر از ۵ درصد از ارزش 
کارشناسی امروز باشگاه است، بر اساس قانون تجارت، به هیچ وجه تهدیدکننده 
موجودیت حقوقی و قانونی این باشــگاه مردمی نیست. مضاف بر اینکه واگذاری 
سهام از طریق بورس صرفا به هواداران عزیز که سرمایه اصلی این باشگاه هستند 
خواهد بود و هواداران محترم با خرید سهام استقلال نقش پررنگتری در تصمیمات 
آتی ایفا می کنند. واگذاری سهام باشگاه استقلال از طریق سازمان خصوصی سازی 
و ســازمان بورس و اوراق بهادار، با مصوبه هیئت واگذاری و با رعایت تشــریفات 
کامل قانونی صورت می گیرد و در مرحله ابتدایی صرفا ۱۵ درصد ســهام باشگاه 
برای کشف قیمت واگذار خواهد شد. باشگاه استقلال همچنین بدین وسیله اخبار 
و حواشــی ایجاد شــده که موجب تکدر خاطر هواداران شده را به شدت تکذیب 
می کند و اعلام می کند با عوامل پخش کننده شایعات اخیر که شناسایی شده اند، 

از طریق محاکم قضایی برخورد قانونی می شود.

کسب بیشترین سهمیه در المپیک پیش رو توسط ایران 
وزیر ورزش و جوانان از کسب بیشترین 
ســهمیه در المپیک پیش رو توسط ایران 
خبر داد. به گــزارش خبرنگار خبرگزاری 
صدا و ســیما، آقای مســعود سلطانی فر، 
وزیر ورزش و جوانان در حاشیه شرکت در 
انتخابات در حســینیه جماران و در جمع 
خبرنگاران در خصوص ســهمیه المپیک، 
گفت: المپیک از حدود اول مرداد آغاز می شــود و هفتــه پایانی فعالیت دولت 
با برگزاری بازی های المپیک مصادف می شــود. وی افزود: با سهمیه های خیلی 
خوبی که در رشته های مختلف اخذ کردیم و تعداد سهمیه هایی که در رشته های 
مختلف گرفتیم؛ این دوره بیشتر از همه دوره هایی است که ایران توانسته است 
سهمیه بگیرد. سلطانی فر گفت: المپیک مثل خیلی از رویداد های ورزشی نیست 
که هر کس اراده کند ســهمیه بگیرد، مثلا از بین ۲۱۰ یا ۲۱۵ کشــور دنیا در 
والیبال ۱۲ کشــور بیشتر شرکت نمی کنند که یکی از آن ۱۲ کشور ما هستیم. 
وزیر ورزش اذعان کرد: در بســکتبال و ســایر رشته ها نیز به همین شکل است 
و ورزشــکاران ما دو ســال است که در رشــته های مختلف در مسابقات کسب 
سهمیه ای شرکت می کنند تا بتوانند سهمیه بگیرند و حضور در المپیک افتخار 

بزرگی است.

درخواست مجیدی از هیات مدیره 
 قایدی را راضی کنید بماند

سرمربی تیم فوتبال استقلال از هیات 
مدیره این باشــگاه خواسته تا تلاش خود 
را بــرای حفظ مهدی قایــدی برای فصل 
آینده هم انجــام دهد. به گزارش خبرنگار 
مهر، مهدی قایدی یکی از ستاره های این 
روزهای فوتبال ایران اســت که روی نوار 
پیشــرفت قرار دارد و در سن ۲۲ سالگی 
یکی از بهترین های ایران است. عملکرد قایدی به خصوص در میادین بین المللی 
باعث شده تا این بازیکن با پیشنهادات اغوا کننده ای مواجه باشد و با اینکه یک 
فصل دیگر هم با اســتقلال قرارداد دارد، اما احتمال جدایی اش از این جمع زیاد 
باشد. فرهاد مجیدی سرمربی آبی پوشــان تمایلی به جدایی قایدی ندارد و در 
همین راســتا از هیات مدیره باشگاه خواسته تا نهایت تلاش خود را برای راضی 
کردن قایدی جهت ادامه حضور در اســتقلال انجام دهند. قایدی فصل آینده را 
هم با اســتقلال قرارداد دارد، اما به دلیل تعدد پیشنهادات خارجی و ارقام بالای 

پیشنهادی، راضی کردن قایدی برای فصل آینده چندان ساده نخواهد بود.

کامیابی نیا و امیری بازی سوپرجام را از دست دادند 
دو بازیکن تیم فوتبال پرســپولیس به 
دلیل مصدومیــت نمی توانند تیم خود در 
دیدار سوپرجام برابر تراکتور همراهی کنند. 
به گزارش ایسنا، تیم فوتبال پرسپولیس 
درحالــی باید عصــر روز یک شــنبه در 
ســوپرجام برابر تراکتور به میدان برود که 
از دو بازیکن تیمــش به دلیل مصدومیت 

نمی تواند استفاده کند.
کمال کامیابی نیا و وحید امیری که در اردوی تیم ملی مصدوم شدند حالا کار 

گل محمدی را در خط هافبک پرسپولیس سخت کرده اند.
کامیابی نیا قطعا به بازی برابر تراکتور نمی رســد اما پزشکان پرسپولیس در 

تلاش هستند شاید امیری بتواند دقایق کوتاهی بازی کند.

پیام پله برای نیمار
اســطوره فوتبال برزیل بعد از نزدیک 
شــدن نیمار به رکوردش در پیامی با ابراز 

خوشحالی از این بازیکن حمایت کرد. 
به گزارش ایســنا و به نقل از اسپورت، 
درخشش نیمار در تیم ملی فوتبال برزیل 
ادامه دارد و در حال نزدیک شدن به رکورد 
گلزنی پله، اسطوره فراموش نشدنی فوتبال 
این کشــور اســت. نیمار در دومین بازی 
پیاپی کوپا آمه ریکا گلزنی کرد و اکنون با رکورد پله بهترین گلزن تاریخ فوتبال 

برزیل تنها ۹ گل اختلاف دارد.
پله در ۹۲ بازی توانست ۷۷ گل برای سلسائو به ثمر برساند این درحالی است 

که نیمار در ۱۰۷ بازی موفق به زدن ۶۸ گل شده است.
پله در پیامی برای نیمار نوشــت: امروز نیمار یک گام دیگر برای رســیدن به 
رکورد من برداشــت. من از نیمار برای رســیدن به رکوردم حمایت می کنم و از 

همان روز اول او را تشویق کرده ام.
و اما خود نیمار هم در واکنش به نزدیک شــدن به رکورد پله گفت: برای 
من افتخار بزرگی اســت که جزئی از تاریخ فوتبال کشــورم باشم. رویای من 
فقــط بازی با پیراهن تیــم ملی برزیل بود. اصلا تصــور نمی کردم که به این 

رکورد گلزنی برسم.

اخبار کوتاه

رنکینگ رســمی  FIFA برای ســیدبندی 
تیم های آسیایی حاضر در مرحله نهایی انتخابی 
جــام جهانی، چه تاثیری روی قرعه تیم ملی در 

این مسابقات خواهد داشت؟
به گزارش گروه ورزشی مردم سالاری، پیش 
از این و در سید سوم مسابقات، عربستان و عراق 
قرار داشتند و تیم ملی ناچار بود با یکی از این دو 
تیم بازی کند اما بر اساس رنکینگ رسمی فیفا، 
تیم ملی می توانــد در گروهی قرار بگیرد که نه 

عربستان در آن قرار دارد نه عراق.
البته بر اساس سیدبندی جدید این احتمال 
هم وجــود دارد که تیم ملی در بدترین حالت با 

هر دو تیم عربســتان و عراق همگروه شــود که 
امیدواریــم خبری از چنین قرعــه ای برای تیم 
ملی نباشد. بر اساس این رنکینگ، در سید سوم، 
امارات جای عراق را گرفته و عراق در کنار چین، 
یکی از دو تیم حاضر در ســید چهارم را تشکیل 

می دهد.
قرعه خوب برای تیم ملی بازی با امارات و 
چین است و قرعه بد همگروهی با عربستان 

و عراق خواهد بود
قرعه ایده ال تیم ملی همگروهی با اســترالیا، 
امــارات، چین، ســوریه و ویتنــام خواهد بود و 
قرعه ای که می تواند کار تیم ملی را حداقل روی 

کاغذ برای رســیدن به جام جهانی کمی سخت 
کند، همگروهی با کره جنوبی، عربستان، عراق، 

عمان و لبنان است.
 احتمال جالب در قرعه کشی دور نهایی 
انتخابی جام جهانی؛ کپی پیست از 5 سال 

قبل!
این احتمال وجود دارد که دور نهایی انتخابی 
جام جهانی ۲۰۲۲ در قاره آسیا، شباهت زیادی 
به مرحله نهایی انتخابی جام جهانی ۲۰۱۸ پیدا 

کند.
بر اساس سیدبندی جدید فیفا، جای عراق و 
امارات با یکدیگر در سید ۳ و 4 عوض شده است.

جــدا از اینکــه این اتفاق قرعــه تیم ملی را 
تحت تاثیر قرار داده و امکان همگروهی همزمان 
ایران با عربستان و عراق وجود دارد)این بدترین 
حالت ممکن اســت و در بهترین حالت تیم ملی 
با هیچکدام از این دو تیم روبرو نخواهد شد( این 
احتمال وجود دارد که سه تیم بزرگ آسیایی، به 
مانند مرحله نهایی انتخابی جام جهانی ۲۰۱۸، 

دوباره با یکدیگر همگروه شوند.
آیا ممکن اســت 10 تیر شاهد قرعه ای 

مشابه با این قرعه باشیم؟
در دور نهایی انتخابی جام جهانی روسیه در 
قاره آسیا)قرعه کشــی این مرحله، ۲4 فروردین 
سال ۹۵ برگزار شد( ژاپن، عربستان و استرالیا در 
یک گروه قرار داشتند و حالا این احتمال وجود 
دارد که دوباره این اتفاق تکرار شود.ضمن اینکه 
ممکن اســت عراق هم به جمع این تیمها اضافه 

شود
از طرف دیگر در صورت همگروهی تیم ملی با 
کره جنوبی، چین و سوریه، تیم ملی برای رسیدن 
به جام جهانی ۲۰۲۲ باید همان مسیری را طی 

کند که چهار سال قبل رفته بود. 

حالا بایــد منتظر مانــد و دید کــه در روز 
قرعه کشی دور نهایی انتخابی جام جهانی که ۱۰ 
تیر برگزار خواهد شد، چه تیمهایی مقابل یکدیگر 

قرار خواهند گرفت.
دیدارهای  برنامــه  فیفا،  اعلام  مطابق 
به  انتخابی جام جهانی قطر  پایانی  مرحله 

این شرح است:
دیدار نخست: ۱۱ شهریور ۱4۰۰)۲ سپتامبر 

)۲۰۲۱
دیدار دوم: ۱۶ شــهریور ۱4۰۰ )۷ سپتامبر 

)۲۰۲۱
دیدار سوم: ۱۵ مهر ۱4۰۰ )۷ اکتبر ۲۰۲۱(

دیــدار چهــارم: ۲۰ مهــر ۱4۰۰)۱۲ اکتبر 
)۲۰۲۱

دیــدار پنجــم: ۲۰ آبــان ۱4۰۰)۱۱ نوامبر 
)۲۰۲۱

دیــدار ششــم: ۲۵ آبــان ۱4۰۰)۱۶ نوامبر 
)۲۰۲۱

دیــدار هفتــم: ۷ بهمــن ۱4۰۰ )۲۷ ژانویه 
)۲۰۲۲

دیدار هشــتم: ۱۲ بهمن ۱4۰۰ )اول فوریه 
)۲۰۲۲

دیدار نهــم: 4 فروردیــن ۱4۰۱)۲4 مارس 
)۲۰۲۲

دیــدار دهم: ۹ فروردیــن ۱4۰۱ )۲۹ مارس 
.)۲۰۲۲

 به دلیل نداشــتن سیستم VAR؛تیم 
ملی ایران از میزبانی در انتخابی جام جهانی 

محروم می شود؟
با تصمیم کنفدراســیون فوتبال آسیا مرحله 
سوم انتخابی جام جهانی ۲۰۲۲ با سیستم کمک 
داور ویدئویی برگزار می شود. این تصمیم می تواند 
شــانس ایران را برای میزبانی مسابقات کاهش 

بدهد.  کنفدراســیون فوتبال آسیا اعلام کرد در 
مرحله سوم مسابقات انتخابی جام جهانی ۲۰۲۲ 
قطر که در ماه سپتامبر برگزار می شود، از کمک 
داور ویدئویی )VAR( استفاده می کند. هرچند 
هنوز نحوه برگــزاری این مرحله از مســابقات 
مشــخص نیســت اما روزنامــه »الاقتصادیه« 
عربستان به نقل از یک منبع آگاه در کنفدراسیون 
آسیا اعلام کرد تمایل این نهاد به برگزاری بازی ها 
به صورت رفت و برگشــت است. به دلیل شیوع 
ویروس کرونا، AFC مســابقات لیگ قهرمانان 
آســیا را در دو فصل گذشته به صورت متمرکز 
برگزار کرده است. مرحله دوم رقابت های انتخابی 
جام جهانی ۲۰۲۲ هم به صورت متمرکز در یک 
کشــور از هر گروه برگزار شد )به استثنای گروه 
چین که در امارات برگزار شــد( در صورتی که 
AFC بخواهد مرحله سوم انتخابی جام جهانی را 
به صورت رفت و برگشت در خاک خود کشورها 
برگــزار کند، اســتفاده از VAR برای بعضی از 

کشورها از جمله ایران عملیاتی نیست.
این تکنولوژی در سال های اخیر در بعضی از 
کشورهای آســیا از جمله قطر، عربستان امارات 
مورد بهره برداری قرار گرفته است اما فدراسیون 
فوتبال ایران به دلیل مشکلات مالی و زیرساختی 
هنوز نتوانســته آن را به خدمت بگیرد. یکی از 
دلایلی که پرســپولیس میزبانی در دیدار فینال 
لیگ قهرمانان آسیا در سال ۲۰۲۰ را هم از دست 

داد، نداشتن تکنولوژی کمک داور ویدئویی بود.
به نظر می رســد در کنار بعضی از مشکلات 
دیگری کــه فوتبال ایران در حــال حاضر برای 
گرفتن میزبانی دارد، نداشــتن VAR هم مزید 
بر علت خواهد شــد تا تیم ملی ایران از میزبانی 
در حساس ترین مرحله رقابت های انتخابی جام 

جهانی محروم شود.

تیم ملی فوتبال جوانان بانوان کشــورمان به مقام نایب قهرمانی مسابقات کافا 
۲۰۲۱ رسید.

به گزارش سایت رسمی فدراسیون فوتبال، با پیروزی ۷ بر یک ازبکستان مقابل 
تاجیکستان، تیم ملی فوتبال جوانان بانوان کشورمان با ۶ تفاضل گل کمتر نایب 

قهرمان تورنمنت جوانان کافا ۲۰۲۱ شد.
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دیدار تیم های ملی فوتبال جوانان بانوان ایران و قرقیزستان با نتیجه 4 بر یک به 
سود شاگردان آزمون پایان رسید.

تیم های جوانان بانوان ایران و قرقیزســتان از ســاعت ۱۷.۳۰به وقت تهران در 
ورزشگاه اصلی شهر دوشنبه در حالی به پایان رسید که نتیجه این دیدار 4 بر یک 

به سود دختران ایران بود.
اولین گل ایران را هســتی فروزنده در دقیقه ۸ با پاس گل زینب عباسپور وارد 

دروازه قرقیزستان شد.
گل دوم ایران در دقیقه ۳۰ توســط نگین زندی روی اشتباه دفاع قرقیزستان 

به ثمر رسید.
تک گل قرقیزستان نیز در دقیقه ۳۸ زده شد.

گل سوم ایران توسط زهرا معصومی در دقیقه ۵۰ از پشت محوطه ۱۸ قدم وارد 
دروازه قرقیزستان شد.

چهارمین گل ایران از روی نقطه پنالتی در دقیقه ۷۵ توسط رقیه جلال نسب 
به ثبت رسید.

گفتنی است، زهرا معصومی بجای فاطمه ستوده در دقیقه 4۶ ، فاطمه پسندیده 

بجای فاطمه شبان در دقیقه ۶۵، محدثه زلفی بجای هستی فروزنده در دقیقه ۷4 
وارد زمین شدند.

 آزمون: حق شاگردانم قهرمانی بود 
سرمربی تیم ملی فوتبال جوانان بانوان پس از پیروزی تیمش برابر قرقیزستان 
گفت: بازیها باید به صورت همزمان برگزار می شد که متاسفانه مسئولین برگزاری 

این تورنمنت تصمیم دیگری برای روز آخر بازیها گرفتند.
سرمربی تیم ملی فوتبال جوانان بانوان گفت: در این تورنمنت بازیکنانم از هیچ 
تلاشــی برای موفقیت دریغ نکردند. تیم ما با سه برد و یک تساوی در کافا به کار 
خود پایان داد و این تازه اول راه است. برنامه های بلند مدتی برای تیم جوانان داریم 

تا بتوانیم در جایگاه خوبی قرار بگیریم.
وی در خصوص دیدار ایران برابر قرقیزستان گفت: شاگردانم هر آنچه در توان 
داشتند، به نمایش گذاشتند. نتیجه این دیدار 4 بر یک بود اما باید گلهای بیشتری 

به ثمر می رسید. استرس و فشار بازی بسیار زیاد بود.
ســرمربی تیم ملی در ادامه بیان کرد: ما باید بازی با ازبکستان پیروز می شدیم 
اما همانطور که می دانید در شرایط نابرابر قرار گرفتیم.از زمانی که وارد تاجیکستان 
شدیم، قرعه کشی انجام شده بود و استراحتی که برای تیم ها در نظر گرفته بودند 
به گونه ای بود که بلافاصله، دو بازی پشت سر هم برگزار شد. دوشنبه و سه شنبه 
بازی افغانستان و ازبکستان انرژی مضاعفی از بازیکنانم گرفت. ما برای حضور دراین 
تورنمنت فقط دو مرحله اردوی تدارکاتی و یک مرحله اردوی انتخابی داشتیم اما 
ایمان دارم که بازیکنانم از هیچ تلاشی دریغ نکردند و از نظرم بازیکنانم قهرمان این 
تورنمنت هستند. آزمون در پایان گفت: اعتراض خود را به مسئولین برگزار کننده 

کافا در خصوص اینکه دو بازی روز آخر به دلیل حساسیت بالا، باید به طور همزمان 
برگزار می شد؛ اعلام کردیم اما فایده ای نداشت.

 زندی بهترین بازیکن کافا شد 
بازیکن تیم ایران عنوان بهترین بازیکن تورنمنت کافا را به خود اختصاص داد.

پایان تورنمنت کافا امشب با قهرمانی تیم ازبکستان، نایب قهرمانی تیم ایران و 
عنوان سومی تیم قرقیزستان همراه بود.

 نگین زندی به عنوان بهترین بازیکن تورنمنت کافا از سوی مسئولین برگزار کننده
 انتخاب شد.

همچنین جایزه ویژه به تیم افغانستان، جایزه بازی جوانمردانه به تیم تاجیکستان 
تعلق گرفت.

جانشــین پلیــس راهور کشــور گفت: اگر 
هیجان رشته های موتورســواری و اتومبیلرانی 
از فوتبال بیشتر نباشد، کمتر هم نیست و این 
توانایــی را داریم تا خودمان را در جهان مطرح 

کنیم. 
به گزارش از فدراســیون موتورســواری و 
اتومبیلرانی، سردار »تیمور حسینی« جانشین 
پلیــس راهــور کشــور و عضو هیات رئیســه 
فدراسیون موتورســواری و اتومبیلرانی بعد از 
بازدید از پیست آزادی افزود: این رشته با توجه 
به ویژگی هایی که دارد نیازمند دو نگاه اســت، 
یک نگاه عامــه و همگانی و یک نگاه قهرمانی؛ 
ایران این ظرفیت را دارد که در این دو رشته در 

جهان مطرح شود. 
وی تصریح کرد: امیــدوارم با حضور رئیس 
جدیــد فدراســیون کــه از جنــس ورزش و 
شــخصیتی فرهنگی و شــناخته شده است و 
همچنین با کمک همه اعضای هیات رئیســه 
و مجموعه فدراسیون بتوانیم اتفاقات خوبی را 
برای دو رشــته موتورسواری و اتومبیلرانی رقم 
بزنیم که در آینده اثرات آن کاملا محســوس 

باشد و یک کار ریشه ای انجام دهیم. 

جانشــین پلیس راهور کشــور با اشاره به 
دغدغه هــا و مشــکلات مطرح شــده جامعه 
موتورســواری و اتومبیلرانــی توســط رئیس 
فدراســیون گفت: سعی ما در پلیس راهور این 
اســت که بتوانیم مشــکلات مطرح شده را تا 
جایی که قوانین به ما اجازه می دهد حل کنیم. 
دغدغه ما این اســت که ورزش موتورسواری و 
اتومبیلرانی از یک انحصار همیشگی خارج شود 
و مخاطب عام ما نیز بتواند به فراخور شرایطش 

و وسیله ای که در اختیار دارد از امکانات موجود 
استفاده کند. 

وی افزود: تخلیه هیجان یک امر بسیار مهم 
و ضروری اســت. اگر نتوانیم هیجان را در یک 
محیط امن مثل پیست های کشور تخلیه کنیم 
این هیجان  به بزرگراه ها انتقال داده می شود که 
منجر به اتفاقات تلخ خواهد شد. تعداد کسانی 
که به خاطر حوادث موتورسواری در خیابان ها 
و بزرگراه ها دچار مصدومیت و یا فوت می شوند 

متاســفانه عدد قابــل توجهی اســت. دغدغه 
پلیس راهور این اســت که با همگانی شــدن 
رشــته های موتورسواری و اتومبیلرانی به حوزه 

انتظامی کشور نیز کمک کنیم. 
سردار حسینی خاطرنشان کرد: موتورسیکلت 
وســیله ای است که اگر درست مصرف شود در 
موقعیت هــای بحرانی می تواند فرشــته نجات 
باشد. باید این نگاه را در جامعه ایجاد کنیم که 
ذهنیت عموم مردم به موتورسیکلت تغییر کند. 
این وســیله باید جایگاه خود را در جامعه پیدا 
کند و وظیفه فدراسیون این است که فرهنگ 
اســتفاده از موتورسیکلت را در بین مردم احیا 

کند.

رئیس فدراســیون ورزش روســتایی و بازی های بومی  و 
محلی گفت: به منظور کشف استعداد در مناطق روستایی و 
عشایری و توسعه و احیای ورزش های بومی، محلی و سنتی 

نیاز به تزریق بودجه بیشتر در سال جاری داریم. 
محمدتقی امیری خراسانی در گفت و گو با ایسنا، درباره 
افزایش دو برابری بودجه ورزش روســتایی و بازیهای بومی و 
محلی در سال جاری، اظهار کرد: افزایش بودجه فدراسیون 
در سال جاری قولی است که از طرف وزارت ورزش و جوانان 
داده شــده که امیدوارم با تحقق این امر هیات های استانی 

بتوانند در اجرای برنامه های خود با مشکل مواجه نشوند.

وی گفت: بودجه ما در ســال گذشته یک میلیارد و ۶۰۰ 
میلیون تومان بود که با رایزنی های انجام شده توانستیم این 
بودجه را افزایش دهیم. البته این میزان بودجه تنها جوابگوی 
هزینه های جاری فدراســیون است و برای اجرای طرح های 

ملی و استانی نیاز به بودجه بیشتر در سال جاری داریم.
امیری خراســانی خاطرنشــان کرد: این فدراسیون نه از 
حامی مالی خاصی برخوردار است و نه امکان درآمدزایی دارد، 
بنابراین به منظور کشــف اســتعدادها در مناطق روستایی، 
عشایری و توسعه و احیای ورزش های بومی، محلی و سنتی 
باید بودجه بیشتری از طرف دولت به این فدراسیون تزریق 

شود.وی اضافه کرد: یکی از مشکلات این فدراسیون در توزیع 
اعتبارات اســت، به طوری که درصد زیادی از اعتبارات که 
مربــوط به حوزه ورزش روســتایی و بازیهای بومی و محلی 
است از طریق ادارات کل استانها توزیع می شود نه فدراسیون 
و همین مساله ســبب شده تا نظارت فدراسیون بر عملکرد 
هیات های اســتانی کم رنگ شود. امیری خراسانی در پایان 
گفت: درخواستی که ما امسال از وزارت ورزش داشتیم این 
بود که بودجه را در اختیار فدراسیون قرار دهند تا هیات های 
استانی بودجه خود را از فدراسیون دریافت کنند، قطعا این 

نوع رویکرد خروجی بهتری به دنبال خواهد داشت.

همه چیز درباره قرعه ایران در دور نهایی انتخابی جام جهانی

تورنمنت فوتبال جوانان کافا- تاجیکستان

 شاگردان آزمون به مقام نایب قهرمانی دست یافتند 

جانشین پلیس راهور:

هیجان موتورسواری و اتومبیلرانی کمتر از فوتبال نیست

امیری خراسانی: برای توسعه ورزش روستایی و احیای ورزش های سنتی نیاز به تزریق بودجه بیشتر است

کســب مدال برنز وزنه برداری قهرمانی جوانان جهان هر 
چند که افتخاری ماندگار در این رشته برای ایران محسوب 
می شــود، اما مهمتر از آن، تدبیــر و برنامه وزارت ورزش و 
فدراسیون برای پایه گذاری ورزش زنان بود که در نهایت به 

این افتخار ختم شد. 
به گزارش ایرنا، افتخارآفرینی دختر ایرانی در مســابقات 
قهرمانــی جوانان جهان ایــن روزها به یکــی از داغ ترین 
سوژه های خبری ورزش ایران تبدیل شده و در تمام محافل 
خبری و سایت های ورزشی از این تاریخ سازی سخن به میان 
خواهد آمد. یکتا جمالی قهرمان قصه های این روزها همان 
دختر ۱۶ ساله ای است که توانست در تاشکند ازبکستان در 
مصاف با حریفان نامدار، نه تنها مدال جهانی بلکه به سکوی 
ســوم مجموع نیز برســد؛ افتخاری که تا پیش از این هیچ 
وزنه برداری در بخش زنان نتوانســته بــود آن را برای ایران 

به ارمغان بیاورد.

این مدال شاید آغاز راهی برای توسعه وزنه برداری باشد 
اما مهم تر از آینده این رشــته، ثمره یک برنامه میان مدت 
اســت که آن را از حالت نمادی بودن خارج و به یک مدعی 

تبدیل خواهد کرد.
اما چرا برخی توسعه زنان را نمادین قلمداد کردند؟ سال 
۹۶ و زمانی که قرار بود نخستین گروه از وزنه برداران دختر 
ایرانی عازم مســابقات جهانی شوند برخی با مقایسه رکورد 
آنان با حریفان جهانی رسیدن به نفرات نخست را یک رویا 
دانسته و شــاید هم آن را زمان بر قلمداد می کردند. برخی 
دیگر نیز با بیان اینکه وزارت ورزش و فدراســیون به دنبال 
ثبت یک اقدام ورزشــی به نام خود هســتند اعلام کردند 
حضور چند دختر ایرانی در مســابقات جهانی یا آسیایی نه 
تنها مثمر نیست بلکه برای ورزش ایران هزینه بر خواهد بود.

در حالی که بســیاری از منتقدان با چشم بستن به روی 
فعالیت وزنه برداری زنان همچنان آن را یک اقدام بی فایده 
قلمداد کردند »اورســولا پاپاندر«  سرپرســت فدراسیون 
بین المللی وزنه بردرای سال ۱۳۹۶ و در بازدید از ایران اعلام 
کرد چشــم انداز وزنه برداری زنان ایران به خوبی مشخص و 
آنان توانایی رسیدن به موفقیت را دارند. هر چند که برخی 
ســخنان پاپاندرا را یک نوع روحیه دادن قلمداد می کردند 
امــا اظهار نظر وی بعد از مــدال جمالی همچنان بر محور 

موفقیت بود.
رئیس فدراسیون وزنه برداری آمریکا بعد از کسب عنوان 
سوم جمالی در مسابقات قهرمانی جوانان حهان به خبرنگار 

ایرنا گفت: مدال جمالی نتیجه ای چشــم گیر اســت و من 
همچنان باور دارم که وزنه برداری زنان ایران در مسیر توسعه 

قرار گرفته است.
تاکید سرپرست سابق فدراسیون بین المللی وزنه برداری 
بر مســیر روشن این رشته در بین زنان ایران و کسب مدال 
جهانی جمالی پیش فرض نمادین بــودن اعزام ها را ابطال 
کرد.  »مریم منظمی« نایب رئیس زنان فدراسیون در تایید 
برنامه محور بودن توســعه ایــن ورزش در بین زنان گفت: 
برخی باور داشــتند که اعزام ها نتیجه ای نخواهد داشــت و 
شــاید هزینه زا باشد اما جمالی مهر تاییدی بر برنامه محور 
بودن وزنه بــرداری زنان زد و در نهایــت ثابت کرد که این 
اعزام ها برای پرکردن رزومه کاری نیست و نمادین محسوب 
نمی شــود. توســعه وزنه برداری زنان یک جانبه نیست بلکه 
برنامه ای است که هم در زمینه فنی، فرهنگی و روانشناسی 
مورد تاکید قرار گرفته و بدون شک در آینده ثمره این برنامه 

دیده خواهد شد. 
افتخار آفرینی زنان وزنه بردار ایران در حالی شروع شده 
که نســل کنونی با توجه به زیرســاخت ها و کمبود مربی و 
کارشناس با مشکلات زیادی روبرو بودند و این موجب شد 
تا فدراســیون تدابیر زیادی برای غلبه بر این مشکلات در 
دستور کار قرار دهد. یکی از این تدابیر انتخاب مشاور فنی 
برای تیم ملی زنان بود؛ انتخاب »اکبر خورشیدی« از سوی 
فدراســیون برای کمک به وزنه برداری زنان موجب شده تا 
یک مشاور باتجربه در زمان مسابقات در کنار دختران ایرانی 

قرار گیرد.
خورشیدی یکی از مربیان شناخته شده وزنه برداری ایران 
به شــمار می رود که ســابقه کار در کنار ایوانف بلغار را در 

کارنامه دارد. 
با توجه به شمار وزنه برداران دختر و پشتوانه سازی برای 
این تیم اکنون ما شاهد نسلی هستیم که شاید تاریخ ورزش 
این رشته از آنان به عنوان پیشرو یاد کند. عنوان پیشرو برای 
این نسل مبالغه نیست بلکه واقعیتی است که دختران ایرانی 
آن را لمس خواهند کرد. این نســل با وجود کمبود مربی و 
سختی های مسیر توسعه توانستند گام به عرصه ورزش ایران 

بگذارند و در نهایت سکوی جهانی را فتح کردند. 
این نسل با توجه به توانایی و همچنین کسب تجربه در 
چند ســال آینده می تواند به کارشناسان و مربیان مجربی 
تبدیل شــوند که با فراگیری علم وزنه برداری و مربیگری، 

توانایی پرورش نسل افتخار آفرین را در ایران دارند.
 »ســیده الهام حسینی« که توانسته بود نخستین مدال 
بین المللی ایران را در رقابت های جام نعیم سلیمان اوغلو در 
ترکیه را به دست آورد در این زمینه می گوید: نسل کنونی 
ما یک نسل پیشرو در وزنه برداری است. این نسل تجربیات 
گران بهایی خواهد داشت و در آینده می تواند دانش خود را 
به عنوان کارشناس یا مربی در اختیار دیگر ورزشکاران قرار 
دهد. البته دختران وزنه بــردار ایران فعلا زمان برای افتخار 
آفرینی دارند و میانگین ســنی این نســل، مــا را به آینده 

امیدوار می کند.

تربیت نسل پیشرو؛ تدبیر فدراسیون برای وزنه برداری زنان


